
Agenderingsverzoek AZC
Nederland kampt met een vluchtelingencrisis. Het kabinet kan gemeenten verplichten een (tijdelijk) 
AZC te openen. Ondanks dat gemeente Zevenaar op dit moment netjes aan de reeds opgelegde 
opdracht voldoet is de kans zeer reëel dat ook onze gemeente deze verplichting krijgt. Graag willen 
we op voorhand in de commissie spreken over wat wij acceptabel vinden binnen onze gemeente.
 
We hopen op een constructief debat waarbij we kijken naar zaken die we wenselijk achten binnen 
onze gemeente zodat de portefeuillehouder tijdig een werkbaar kader heeft om een oplossing 
binnen te zoeken mocht deze verplichting vanuit Den Haag opgelegd worden.

Wat willen we voor een debat?
We willen wegblijven bij het wel of niet een AZC, maar een kader klaarleggen mocht de vraag komen. 
In aanloop kunnen we de volgende opties qua tijdspad bespreken:

- Proactief handelen: Verantwoordelijkheid nemen, niet wachten op het rijk en iets gaan 
faciliteren

- Reactief handelen: Wachten op de opdracht maar al wel de kaders klaar hebben

Mogelijke kaders / bespreekpunten:
- Aantallen
- (Geografische) spreiding
- Samenstelling
- Veiligheid
- Voorzieningen (te denken aan: betrekken lokale middenstand, scholing, verenigingsleven, 

vrijwilligers, etc.)
- Inzetbaarheid locatie na ontmanteling AZC

Vragen vooraf gesteld aan college
1) Wat doen we nu precies?

Het COA heeft hotel Zevenaar tot 3-1-2023 gehuurd voor de opvang van nareizigers. Dit zijn 
familieleden van statushouders die de asielprocedure hebben doorlopen en vergunning 
hebben om in Nederland te wonen. De nareizigers doorlopen een korte procedure en worden 
daarna zo snel als mogelijk gehuisvest bij de al in Nederland wonende statushouder. 
 

2) Wat is de huidige opdracht van het rijk en voldoen we hier aan?

De huidige opdracht van het Rijk is om, op het niveau van de veiligheidsregio, voor twee maal 
225 crisisnoodopvang plekken te realiseren. Dit wordt nu regionaal ingevuld door de 
gemeenten Arnhem, Overbetuwe en Barneveld. Daarmee voldoet de regio Gelderland Midden 
vrijwel volledig aan de opgelegde tijdelijke taakstelling. 

Met de afspraken die het Kabinet in augustus 2022 met de VNG, IPO en het Veiligheidsberaad 
heeft gemaakt wil het Rijk gemeenten verplichten om asielzoekers op te vangen. Op dit 
moment wordt dit uitgewerkt waarbij toegewerkt wordt naar een evenredige spreiding over 
Nederland. Na deze uitwerking is de verwachting dat er sprake is van een taakstelling die aan 
gemeenten wordt opgelegd.. Deze afspraken en de bijbehorende randvoorwaarden worden 
op dit moment door het Kabinet uitgewerkt en uiterlijk 1 oktober a.s. bekend gemaakt. 

3) Heeft het college al een visie omtrent dit onderwerp? Zo ja, wat is deze?



Het college wil asielzoekers een humane opvang bieden die recht doet aan de onzekere 
situatie van de asielzoeker. Het college wil, binnen vooraf afgesproken kaders en 
randvoorwaarden van het Rijk, de asielzoeker opvangen, zorgen voor een zinvolle 
dagbesteding en streven naar een maximale zelfredzaamheid. Het college wil dit in 
samenwerking met het COA realiseren. Het college gaat daarbij uit van een kortdurende 
(groeps-) opvang in afwachting van het besluit of de asielzoeker een status krijgt.  

Hopende op een voorspoedig en constructief debat,

Koen Godschalk, GroenLinks
Ben van Bindsbergen, D66
Lotte van der Velden, SP


